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Folketingets Ældreudvalg 

Folketingets Ældreudvalg har d. 22. november 2024 stillet følgende 

spørgsmål nr. 1 til L 90 til ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmål nr. 1: 

”Vil ministeren redegøre for, hvorfor det har været vigtigt for 

ministeren, at de nye lokalplejehjem etableres som aktieselskaber, 

når denne selskabsform efter KL’s og de Kommunale Velfærdschefers 

opfattelse vil indebære flere administrative opgaver og mere 

bureaukrati?” 

 

Svar: 

Formålet med forslag til lov om lokalplejehjem er at give 

kommunerne mulighed for at oprette en ny type plejehjem, der har 

de samme frihedsgrader som private friplejehjem, men som samtidig 

har et kommunalt ophæng. 

 

Et kommunalt aktieselskab, der oprettes på privatretligt grundlag, vil 

sikre, at lokalplejehjem i videst muligt omfang drives med de samme 

frihedsgrader som private friplejehjem.  

 

Aktieselskabsformen indebærer desuden, at selskabet drives af en 

selvstændig bestyrelse, der består af repræsentanter fra 

lokalområdet og det lokale erhvervsliv. Dermed sikres det, at driften 

af lokalplejehjemmet kan tilpasses lokale ønsker og behov, samtidig 

med at lokalplejehjemmene frisættes fra kommunal styring.  

 

Derudover får lokalplejehjemmets bestyrelse og direktion et større 

ledelsesrum og mere smidige beslutningsgange. Det er min 

forventning, at aktieselskabskonstruktionen samlet set vil medføre 

mindre bureaukrati og administration på de enkelte lokalplejehjem. 

 

 

Med venlig hilsen 

Mette Kierkgaard 

Ældreminister 
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